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datum 2 november 2016 

aanwezig E.W. Anker (voorzitter, Zwolle), E. Dedden (Steenwijkerland), J. Janssen (Hardenberg), B. 
Jaspers Faijer (Staphorst), M.R.H.M. von Martels (Dalfsen), K. Scheele (Ommen), G. 
Hiemstra (Raalte), G. Knol (Zwartewaterland), E. Spaan (Kampen), A.G.J. Strien (Olst 
Wijhe), mw. A.M. van den Berg (secretaris I directeur publieke gezondheid GGD 

afwezig Mw. H.J. Frantzen - Boeve (Steenwijkerland), J.W.J. Kolkman (Deventer) en T.C. Segers 
(Staphorst) 

Algemeen 

1. Opening 
De voorzitter, de heer Janssen, opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. De heer 
Anker komt later. Zodra hij aanwezig is, neemt hij de voorzittershamer over. 
Bericht van verhindering is ontvangen van de heer Kolkman, mevrouw Frantzen en de heer Segers. 
De heer Dedden vervangt mevrouw Frantzen, de heer Jaspers Faijer vervangt de heer Segers. 

2. Insprekers 
Er hebben zich geen insprekers aangemeld. 

3. Verslag Overleg Publieke Gezondheid - Algemeen Bestuur GGD IJsselland d.d. 23 juni 2016 

Het Algemeen Bestuur stemt in met het verslag. 

Informerend 

4. Ingekomen stukken en mededelingen 

Schriftelijk 

a. P&C-cyclus GGD IJsselland 2017 
b. Vergaderdata 2017 

Advies 
Kennis nemen van bijgaande planning voor de bestuurlijke beleidsdocumenten van de P&C cyclus 
2017. 

Verzocht wordt de Bid- en Dankdag voor het gewas toe te voegen aan de bijzondere data en deze 
zoveel als mogelijk vrij te houden van bestuurlijke overleggen GGD. 
Opgemerkt wordt dat in het najaar de termijn om een zienswijze op de begrotingswijziging in te 
dienen voor de gemeenteraden krap is. 
Mevrouw Van den Berg beaamt dit maar dat dit niet anders is op te lossen. Dit is ook ambtelijk 
besproken. Eventueel kan ook ter vergadering een mondelinge zienswijze ingediend worden. 

Het Algemeen Bestuur neemt kennis van de schriftelijke mededelingen. 

Mondeling 
c. Bestuurdersconferentie in februari 2017 



Kenmerk 
vervolgblad 2 van 4 

Mevrouw Van den Berg stelt voor gedurende een dag in februari I maart 2017 een conferentie te 
houden om een tussentijdse stand van zaken op te maken van de Bestuursagenda. Eventueel kan 
een spreker uitgenodigd worden voor een inleiding over een actueelonderwerp of er kan een 
werkbezoek afgelegd worden. Suggesties voor de invulling van de dag zijn welkom bij mevrouw Van 
den Berg of de heer Roorda. De aanwezigen gaan akkoord met het organiseren van de conferentie. 

Mevrouw Van den Berg geeft aan, met de accounthouder gemeenten, de jaarlijkse ronde te maken 
langs de portefeuillehouders om de dienstverlening van de GGD te evalueren en om lokale 
onderwerpen rond het gezondheidsbeleid op te halen. Ook wil zij bespreken hoe de gemeenteraden 
betrokken kunnen worden. Ter voorbereiding op de gesprekken stuurt mevrouw Van den Berg op 3 
november een memo rond. 

Besluitvormend 

5. Eindrapportage Renovatie Zeven Alleetjes 

Advies 
- Vaststellen van het eindrapport over de renovatie van het kantoor Zeven Alleetjes en de aanvulling op dit 
eindrapport 
- de investeringsbegroting voor de renovatie vast te stellen conform het overzicht dat in het eindrapport is 
opgenomen. 

Bespreking 
De voorzitter merkt op dat de opmerkingen en vragen uit de vorige vergadering door de 
projectleiding en de voormalige directeur (mevrouw Rigter) via een aanvulling op het rapport 
verwerkt zijn. . 

De heer Anker neemt de voorzittershamer over. 

De heer Knol geeft aan dat in zijn bijdrage in de juni-vergadering het accent lag op het meerwerk en 
het al dan niet in control zijn. Het memo geeft daar inzicht in en stelt hem gerust. In feite heeft de 
projectleiding van de GGD als opdrachtgever de directie van het werk overgenomen. De heer Knol is 
tevreden over deze actie bedoeld om de vaart erin te houden en noemt het de enig juiste maatregel. 
Hij heeft hier complimenten over voor de projectleider. De heer Knol vraagt of een deel van de extra 
kosten nog kan worden verhaald op de aannemer. 
De heer Strien stemt in met het voorstel. Hij vraagt aandacht voor de realisatie van een 
invalidenparkeerplaats en voor betere akoestiek in de vergaderzaal (Ijssel). 

De heer Janssen dankt voor de complimenten. Hij zal die doorgeven aan de door de GGD 
ingehuurde begeleiders van de bouw: zij volgden het proces op de voet. De extra kosten konden niet 
worden verhaald op de aannemer: het van tafel halen van nota's voor meerwerk was het hoogst 
haalbare. Hij zal de wens van een invalidenparkeerplaats en verbetering van de akoestiek op de 
goede plek op tafel leggen. 
De heer Janssen zegt dat de GGD nu beschikt over een gebouw dat toekomstbestendig is. Bijna alle 
te verhuren ruimten zijn verhuurd. Hij is benieuwd naar de exacte exploitatiekosten, met name naar 
de post energiekosten. De heer Janssen memoreert dat de financiële afwikkeling van het project pas 
bij de jaarrekening 2016 voltooid is. Dan zijn alle kosten definitief in beeld. 

De voorzitter dankt de portefeuillehouder voor het vele werk dat hij verzet heeft rond de verbouwing. 

Het Algemeen Bestuur stemt in met het voorstel. 
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Kenmerk 
vervolgblad 3 van 4 

6. Najaarsbestuursrapportage 2016 

Advies 
- Vaststellen van bijgevoegde Bestuursrapportage najaar 2016, 
- Naar aanleiding van de Bestuursrapportage het volgende te besluiten: 

• Het principebesluit te nemen om het (voordelig) saldo dat in de jaarrekening 2016 ontstaat voor 
zover noodzakelijk te bestemmen voor de afwikkeling van het dossier Asbest Stadkamer Zwolle 
• Vaststellen van de beoogde bandbreedte voor het weerstandsvermogen tussen € 382.000 en 
€ 534.800. 

Bespreking 
De voorzitter constateert dat de organisatie er sinds enkele jaren in slaagt steeds betere financiële 
stukken te schrijven. 
De heer Jaspers Faijer verzoekt terughoudendheid met begrotingswijzigingen en -bijstellingen zo ver 
in het jaar. Waarom zijn deze er nog in november? 
De heer Scheele zegt dat het alternatief is om deze mee te nemen in de jaarrekening. 
Dit alternatief heeft het nadeel dat de raad lopende het jaar niet wordt geïnformeerd over 
noodzakelijke verschuivingen. 
De heer Strien merkt op dat het aantal begrotingswijzingen van de GGD zich in het algemeen 
beperkt tot één begrotingswijziging: bij de bestuursrapportage in het najaar. Hij is tevreden over de 
P&C-cyclus zoals die nu is. 
De voorzitter beaamt dit. Afgelopen jaar was een druk jaar met veel zaken die een financiële impact 
hebben, zoals de verbouwing en de ontwikkelingen rond de Stadkamer. 
De heer Strien stelt aan de orde dat het goed zou zijn om na te denken over het informeren van de 
raad over ontwikkelingen bij gemeenschappelijke regelingen. Dit zou kunnen naar aanleiding van 
een begrotingswijziging, maar bij voorkeur koppelt hij dit aan de inhoud. Hij stelt voor dit onderwerp 
mee te nemen in de werkgroep governance en tijdens de bestuurdersdag. 

Het Algemeen Bestuur stemt in met het voorstel. 

7. Begrotingswijziging 2017/1 Ontschotting JGZ 

Advies 
- Begrotingswijziging 2017 /1 vaststellen. 

Bespreking 
De heer Janssen geeft aan dat de ontschotting JGZ voor de gemeente Steenwijkerland een 
structurele taakverzwaring op jaarbasis van € 47.000 betekent. De gemeenteraad heeft daar 
vraagtekens bij gezet. De structurele verhoging wordt veroorzaakt door verschuiving van taken naar 
de nieuwe basistaken van de JGZ en lagere efficiency doordat de zorg 0-4 jarigen bij 
Steenwijkerland niet bij de GGD belegd is. 
De heer Janssen geeft aan dat deze verhoging voor Steenwijkerland er in de bredere discussie met 
Carinova- en Icare-gemeenten wat doorheen is geslipt aan beide zijden. Hierover had beter 
gecommuniceerd moeten worden. Hier is met Steenwijkerland over gesproken. De gemeente 
Steenwijkerland stemt in met de structurele verhoging maar verzoekt om een eenmalige korting op 
de financiële bijdrage aan de jeugdgezondheidszorg van € 10.000 in 2017 om het effect voor 2017 
op te vangen. 
Het DB stelt voor dit verzoek te honoreren. Het bedrag wordt dan gedekt uit de post onvoorzien van 
de JGZ -exploitatie. 
Op de vraag van de heer Von Martels of de bijdrage van Steenwijkerland structureel € 47.000 hoger 
wordt, zegt de heer Janssen dat dit het geval is bij gelijkblijvende omstandigheden. Als de gemeente 
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Kenmerk 
vervolgblad 4 van 4 

Steenwijkerland zou besluiten de 0-4 jarigen zorg bij de GGD te beleggen ontstaat een nieuwe 
situatie die dan nader bekeken zal worden. 

De heer Spaan stemt in met het voorliggende voorstelonder voorbehoud dat de gemeenteraad in 
Kampen nog moet instemmen om over de begrotingswijziging 2017/1 geen zienswijze in te dienen. 

Het Algemeen Bestuur stemt in met het geagendeerde voorstel en met het in de vergadering 
mondeling ingebrachte aanvullende voorstelom de gemeente Steenwijkerland voor 2017 een 
eenmalige korting op de bijdrage aan de jeugdgezondheidszorg te geven van € 10.000,= en om deze 
te dekken uit de post onvoorzien binnen de exploitatie JGZ 0-18 jaar. 
Het DB krijgt het mandaat verder uitvoering te geven aan dit besluit. 

8. Rondvraag 
De heer Knol vraagt aandacht voor het onderwerp psychosociale hulpverlening aan vluchtelingen. 
Uit onderzoek blijkt dat er veel instellingen zijn die zich met dit onderwerp bezighouden maar dat het 
losse stenen zijn waarbij het cement ontbreekt. Er is dringend afstemming nodig teneinde tot een 
structurele aanpak te komen. Het onderwerp overstijgt de gemeente Zwartewaterland. Hij wil graag 
weten wat er landelijk gebeurt en wat GGD IJsselland aan mogelijkheden heeft. 
De voorzitter zegt dat de GGD aan de slag gaat met het onderwerp geneeskundige zorg aan 
statushouders. Extra middelen hiervoor zitten sinds kort in het Gemeentefonds. Een deel van het 
werk wordt gedaan door de GGD. De GGD zal inzichtelijk maken wat zij kan bieden en tegen welke 
kosten. 
Mevrouw Van den Berg geeft aan dat het onderwerp in december op de agenda van het Overleg 
publieke gezondheid staat. 

De heer Strien wijst op het onderzoek 'Veehouderij - gezondheid omwonenden' van afgelopen juli. 
Het DB zou de betekenis van het onderzoek analyseren. Hij wil graag weten wat of dit al gedaan is .. 
Het lijkt hem eveneens nuttig naar de bestuurlijke betrokkenheid rondom communicatie bij rapporten 
als dit te kijken. 
De voorzitter zegt dat politiek gevoelige rapporten als deze in het DB besproken moeten worden om 
couleur locale toe te voegen. Dat is door de directeurswisseling deze keer wat anders gelopen. 
De heer Roorda kijkt of er mogelijk in december inhoudelijk aandacht kan worden besteed aan dit 
onderwerp. Het rapport ligt op landelijke tafels, bijvoorbeeld in de Bestuurlijke Adviescommissie 
Publieke Gezondheid van de VNG. 
Mevrouw Van den Berg zegt dat ze in gesprek gaat met het MT over hoe de procedure volgende 
keer beter kan. 

Mevrouw Van den Berg refereert aan de conferentie op 14 oktober jl. over de Omgevingswet. Daar is 
aan de orde gekomen in welke fase en hoe de GGD inbreng kan hebben. In het informele deel van 
het Overleg publieke gezondheid op 15 december a.s. wordt dit onderwerp aan de hand van een 
memo oriënterend besproken. 

De voorzitter is naar een vergadering van de BAC PG op 12 oktober jl. geweest. Deze Commissie is 
nog niet goed in positie, terwijl het wel van belang is om bestuurlijk betrokken te zijn bij landelijke 
discussies over versterking van de publieke gezondheid en in Den Haag kritiek dreigt te ontstaan op 
de robuustheid van GGD-en, doordat enkele GGD-en niet optimaal functioneren. Voorzitters van de 
GGD'en moeten elkaar scherp houden en gaan staan voor het stelsel. Een klein clubje, waar de heer 
Anker ook lid van is, spreekt hier verder over. 

Om 14.00 uur sluit de voorzitter het openbare deel van de vergadering. 
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